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PROTOKÓŁ NR 106/2007 

z posiedzenia 
Komisji Samorządu i Ładu  Publicznego Rady Miasta Gdańska, 

które  odbyło  się  17 maja  2007r. 

Posiedzenie  wyjazdowe 

Posiedzenie    Komisja      rozpoczęła    o    godz.  12,00      wyjazdem    z  parkingu 
Nowego    Ratusza  do  siedziby  Straży  Miejskiej  w    Gdańsku  pr zy    ul. 
Elbląskiej 54/60 

Obecność: 
Komisja    obradowała    w  5osobowym    składzie,  wg    załączonej  listy  obecności.,  która 
stanowi załącznik  nr  1  do niniejszego  protokołu    czyli było   quorum do podejmowania 
prawomocnych decyzji. 
Nieobecny – radny Bogdan Oleszek 

Lista  pozostałych  innych osób uczestniczących w  posiedzeniu Komisji   stanowi załącznik 
nr 2  do protokołu. 

Jarosław  Gorecki – Przewodniczący Komisji  powitał  wszystkich  obecnych, przedstawił 
zaplanowany  porządek  obrad   który  stanowi załącznik  nr  3  do protokołu, do  którego  nie 
zgłoszono  uwag  i przyjęto  jednogłośnie   4 głosami za. 

Por ządek  posiedzenia: 
1.  Przygotowanie   do  sezonu  letniego  2007  pod  względem  bezpieczeństwa 

i porządku : 
•  Policji 
•  Straży Miejskiej 
•  Państwowej Straży Pożarnej 

2.  Omówienie  spraw bieżących   wynikłych  z  korespondencji  dot. Policji, 
Straży Miejskiej i Państwowej Straży Pożarnej. 

3.  Przyjęcie  projektów  uchwał   w  sprawie  zmian w  składach  osobowych 
stałych Komisji Rady. 

4.  Sprawy  bieżące,  wolne wnioski, korespondencja. 

PUNKT   1 
Policja: 
Podinspektor  Jacek  Zagórski  zastępca  Komendanta  Miejskiego Policji w  Gdańsku 
powiedział między innymi: 
Komenda Miejska Policji  traktuje  sezon   letni priorytetowo, mając   na uwadze  wagę   tego 
okresu  dla mieszkańców,  turystów oraz  wizerunku miasta Gdańska.   Praktycznie od  kilku 
lat  działania   nasze przynoszą   zarówno w  ocenie  turystów,  mieszkańców, jak i  naszej 
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pożądane, pozytywne  efekty. Przejawiają  się  one zarówno  w  badaniach   opinii turystów 
jak i  bezwzględnych  liczbach,  wskaźnikach  dynamice  zagrożenia. 
Nasze    działania    w  czasie    sezonu    letniego  w    znacznej    części  tez  związane    są  z 
przydzielonymi  środkami   finansowymi. W  tym  roku  Urząd Miejski Komendzie Miejskiej 
w    Gdańsku    przekazał    350    tysięcy  złotych  z  przeznaczeniem      na  dodatkowe    patrole 
policyjne,    co pozwoli    na   wystawienie w   okresie    letnim ponad   2500      funkcjonariuszy, 
służb  więcej. 
Ponadto    w  ramach    przyznanych  środków    planujemy    uruchomić    również      program 
związany  z    pomocą    psychologów    pomoc    w    służbach      interwencyjnych    dla 
mieszkańców  Gdańska,  tam, gdzie  są problemy  z przemocą w  rodzinie. Program  ten  jest 
bardzo pozytywnie  odbierany.  Zostaliśmy  doposażeni w  skutery i inne  środki . 
Dzięki      tym  zaangażowanym  środkom  przewidujemy,  że    codziennie  na    terenie  miasta 
będzie   ok. 240250   policjantów, plus   20   w  ramach    służb   płatnych   w  sezonie    letnim. 
Rejony  objęte tymi  służbami   to przede wszystkim tereny  atrakcyjne  turystycznie. 
Cały  czas   doskonalimy współpracę ze Strażą Miejską ,  bo  jest  bezwzględny warunek,  aby 
to wszystko  zadziałało.   Chcemy  uniknąć  dublowania się naszych  służb, a  chcemy  aby 
te  służby    się  zazębiały,  tzn.    aby    swoim  patrolowaniem    obejmowały    jak  największy 
obszar miasta. 
W tym  roku mamy już  dopracowany  system współpracy. Mamy  opracowane  trzy  rejony 
podstawowe, w ramach   których będziemy mieli wspólną dyslokację ze  Strażą Miejską. Na 
bieżąco  będzie  wymiana  informacji  pomiędzy  tymi  służbami o rejonach   objętych  służbą 
patrolową,  co pozwoli  być  bardziej  widoczne i skuteczne.  Więcej  będzie  policjantów po 
cywilnemu, policjantów  operacyjnych, którzy  będą  mogli   reagować  szczególnie  w tych 
miejscach, gdzie są    przestępstwa  tzw. kontaktowe. 

Podinspektor Ryszard  Segin – Naczelnik Sekcji Prewencji KMP 
Ja    co    roku,  we  współpracy  ze  strażą  miejska,  strażą    graniczną,  służba    ochrony  kolei  i 
innymi    podmiotami    zaangażowanymi    w  zabezpieczenie    sezonu    letniego  podjęliśmy 
działania,    które    mogą  zabezpieczyć    bezpieczeństwo    mieszkańcom  i  turystom.  Wg 
dotychczasowych      wskazań,    wynika,  że  największe  zagrożenie    będzie  występowało  na 
terenie  Śródmieścia,  Brzeźna i Przymorza.  oraz  Stogów. 
Po  wielu  latach „walki” z  dworcem  PKP  i wieloma  podmiotami  ustalono, iż  od września 
dworzec  będzie  zamykany    w  godzinach  22,30  do 4,30. 

Podinspektor  Jacek  Zagórski  zastępca  Komendanta  Miejskiego Policji w  Gdańsku 
W porozumieniu  z przewodnikami   grup  turystycznych  wytypowaliśmy  trasy  najczęściej 
uczęszczane  przez  turystów.  Powstał    przez    to    szlak  turystyczny,  który    objęty    jest 
monitoringiem oraz szkieletowym zabezpieczeniem  policjantów – czyli  są  tam patrole,  ale 
mniej niż tam, gdzie nie ma  monitoringu. 

Podinspektor Ryszard  Segin – Naczelnik Sekcji Prewencji KMP 
W  komisariacie  Policji  na  ul. Piwnej  w  sezonie  letnim  dyżur pełnić  będą  studenci  jako 
tłumacze   językowi. 
Przy    udziale Urzędu   Miejskiego        wydrukowaliśmy    ulotki    dotyczące    bezpieczeństwa 
osobistego. 

Podinspektor  Jacek  Zagórski  zastępca  Komendanta  Miejskiego Policji w  Gdańsku 
Gro zdarzeń  można  by   uniknąć, gdyby     ludzie   przyjeżdżający  do naszego    kraju   byli 
poinformowani    o  podstawowych  zasadach    zachowania    bezpieczeństwa,  czyli  korzystania 
kart    płatniczych,  z    sejfów    hotelowych.  Ostatnio  bardzo    nasiliło    się    żebractwo      w 
miejscach  atrakcyjnych  turystycznie, na skrzyżowaniach. Chcemy  docierać  do ludzi, którzy 
są potencjalnymi   dawcami, czyli   ludzi, którzy    dają  datki,  informując  ich, że nie jest  to 
dobre  rozwiązanie.  Taką    pomoc mogą    otrzymać  od    instytucji    działających  na    terenie. 
Obawiamy  się, że  mogą  to  być  grupy  zorganizowane  i z  żebractwa czerpią  korzyści.
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Podinspektor Ryszard  Segin – Naczelnik Sekcji Prewencji KMP 
Dynamika  przestępczości    generalnie    odnotowujemy    spadek.  Również   w  roku    2006 
odnotowano   wzrost poczucia   bezpieczeństwa turystów  w Gdańsku. 

Radny  Tomasz  Słodkowski – członek Komisji 
Jak  wygląda   znajomość  języków obcych   funkcjonariuszy   w patrolach? 

Podinspektor  Jacek  Zagórski  zastępca  Komendanta  Miejskiego Policji w  Gdańsku 
Absolwenci  szkół  średnich  i wyższych znają  języki  obce, ale nie jest  ona  na  tyle dobra, 
abyśmy  mogli    się    nimi  posiłkować.  Potrzebujemy  osób  z  dobrą  znajomością    języka 
angielskiego  do tłumaczenia  zdarzeń, zgłoszeń.  Policja  nie  organizuje  szkoleń ani  kursów 
językowych – brak środków. 

Radny  Jarosław  Gorecki   przewodniczący Komisji 
Jak wygląda sprawa  wspólnych patroli policji i straży miejskiej. 

Podinspektor  Jacek  Zagórski  zastępca  Komendanta  Miejskiego Policji w  Gdańsku 
W  tym roku przyjęliśmy  trochę  inną  konwencję   wspólna  dyslokacja  służby. Naszą  ideą 
jest  zapełnienie      jak  największej  części    obszaru  miasta   Gdańska,  jak  największą    liczbą 
patroli. 
Kompetencje    straży  miejskiej    są    coraz    bardziej  poszerzane,  praktycznie    zbliżone    do 
uprawnień  policji. Mamy  wspólne   służby  na wodach. 

Pan Leszek  Walczak    Komendant Straży Miejskiej 
Próbuje  przeforsować  w  straży miejskiej o  20 minutowa  przerwę  tak jak  w policji – w 
zależności  od    warunków      atmosferycznych.  Obecnie  w  straży  miejskiej    obowiązuje 
przerwa  40 minutowa – związki zawodowe  walczą  o utrzymanie  tej przerwy. 

Radny Mariusz  Pankowski   członek Komisji 
Żebractwo   jak  zachowuje  się  patrol  w  zetknięciu  się z osobą  żebrzącą? Czy o  takim 
zdarzeniu informowana  jest pomoc  społeczna? 

Podinspektor  Jacek  Zagórski  zastępca  Komendanta  Miejskiego Policji w  Gdańsku 
Są  wytyczne  dla patroli. Żebractwo, aby  było  karalne  to musi  być natarczywe. Próbujemy 
ustalić      dane  osoby    żebrzącej  i  jeżeli  nie  ma  przesłanek  do    tego,  aby  ona  żebrała,    to 
bezwzględnie  stosujemy    sankcje    karne,  a  o    osobach    nie  mających    źródła    utrzymania 
informujemy  pomoc  społeczną.. 

Radny Mariusz  Pankowski   członek Komisji 
Ile na  dzień  dzisiejszy jest wakatów  w policji i  czy  coś  wiadomo  na temat  zmniejszenia 
ilości komisariatów. 

Podinspektor  Jacek  Zagórski  zastępca  Komendanta  Miejskiego Policji w  Gdańsku 
Nie  jest    tajemnicą,  że  dzięki    środkom  przyznanym  przez    miasto,  na    terenie      Gdańska 
funkcjonuje  wojewódzka    służba    kandydacka  –  czyli  zastępcza    służba    wojskowa.    2 
czerwca   br.   jest  kolejny  nabór  do  tej służby, ale   jest  coraz mniej  młodzieży  chce  tą 
formę    służby    zastępczej    odbyć.  Podejmujemy    różne  działania    promujące    tę    służbę. 
Braki z  tym  naborem przekłada  się  na  braki w  naborze  do   czynnej  służby  w policji. 
Liczba  wakatów    to  ok. 100,  co  stanowi  810% stanu  etatowego  jednostki. Myślę, że 
nie  jest      to    sytuacja  o    tyle  niepokojąca,  żeby    powodowało    to    jakieś  zakłócenia  pracy, 
natomiast  z  pewnością  utrudnia  to nasze  działania. 
Nie mam wiedzy, co  do ewentualnej likwidacji komisariatów.
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Radny Sylwester  Wysocki – członek Komisji 
Komendanci Miejscy    Policji  w    styczniu    na  posiedzeniu    tej  komisji  mówili  o  pewnych 
działaniach  organizacyjnych    na  rzecz    wyprowadzenia    funkcjonariuszy    na    ulicę, 
szczególnie w sezonie  turystycznego. 
Rozpowszechnianie  ulotek  dla  turystów   czy  ta  akcją objęte  są również  hotele. 

Podinspektor  Jacek  Zagórski  zastępca  Komendanta  Miejskiego Policji w  Gdańsku 
C o  roku  w Komendzie Miejskiej Policji  odbywamy spotkania,  na które  zapraszamy Straż 
Miejską, organizatorów  przyjazdów grup  turystycznych, przewodników  i  wyposażamy  ich 
w pakiet  ulotek  prosząc,  aby  rozdysponowali je we własnym  zakresie.  Staramy  się,  aby 
poprzez    informowanie    ludzi    o  potencjalnych    zagrożeniach  eliminować    te    zagrożenia. 
Ulotki  te na pewnym etapie przyniosły  pożądany  efekt,  bo wzrosła  świadomość  turystów, 
pozostawiając  beztrosko  swoje  rzeczy. 

Radny Sylwester  Wysocki – członek Komisji 
Podzielam      pogląd,  że    ulotki    te    pozytywnie    oddziaływują  a    skala    korzyści    będzie 
wzrastała. W   listopadzie  ubiegłego  roku I Komisariat Policji, wspólnie ze   spółdzielniami 
mieszkaniowymi  sfinansowaliśmy  i  rozpowszechniliśmy    ulotki      na    terenie    Gdańska 
Południe  na temat   jak  zabezpieczyć  się  przed  kradzieżami, włamaniami  do mieszkań, 
itd.  Wiedza  ta    teoretycznie  jest  powszechnie    znana.  Z  danych    tutaj  przedstawionych 
wynika,  że    w    2004    2006      jest    spadek    o    4060    %    przestępczości  w    różnych 
kategoriach. Jest  to  duże  osiągnięcie. 

Straż Miejska w  Gdańsku 

Mariusz  Jaskulski    Zastępca  Komendanta  Straży  Miejskiej 
Chciałbym  tutaj    podkreślić,  że      pomiędzy    policja  a  strażą  miejską  nie  ma    żadnych 
nieporozumień,  a  do  modyfikacji   zakresu  pełnienia  służby  zmusiły  nas  okoliczności, 
miedzy  innymi ostatni a kontrola   inspekcji pracy.   Chcemy  działać  prawnie, mobilnie. W 
związku  z  tym.,  po  wspólnych  wielogodzinnych    rozmowach  z    Komendantem 
Wojewódzkim  Policji  nadkom.  Andrzejem  Siwkiem  oraz    obecnym  tutaj    zastępcą 
Komendanta Miejskiego Policji ustaliliśmy  pewne  procedury. 
Procedury  te   zaprezentowano  Komisji  w  formie  wizyjnej   na slajdach. 
Materiał  ten  stanowi załącznik  nr 4  do niniejszego  protokołu. 

Leszek  Walczak   Komendant Straży Miejskiej 
Wiadomo, że   obsługa  monitoringu  pochłania   kilkanaście  etatów  mundurowych – służba 
jest  tam  pełniona  całodobowo. 
Jest  pomysł, który  od Prezydenta  uzyskał  zielone  światło, a mianowicie  chcemy, aby  od 
styczni przyszłego  roku   monitoring  obsługiwały osoby cywilne, niepełnosprawne. 
Mamy  ok.  6,5  %  wakatów, 

Radny  Sylwester   Wysocki   członek Komisji 
Czy  stan obecny  jest optymalny, czy potrzebuje   ludzi i środków? 

Leszek  Walczak   Komendant Straży Miejskiej 
Praktyka    sugerowałaby,    abyśmy    naszymi  rejonami    dzielnicowymi  pokrywali    się  z 
rejonami policyjnym – my  zajmujemy  się  sprawami porządkowymi  a policja  zdarzeniami 
poważniejszymi. Tak niestety jeszcze  tak  nie jest.  Również  w sezonie  ograniczamy  urlopy 
naszym  funkcjonariuszom. 

Podinspektor  Jacek  Zagórski  zastępca  Komendanta  Miejskiego Policji w  Gdańsku 
Inspirowaliśmy  komendantów   komisariatów  do  tego, że wsparcia  wymagają  te  rejony, 
gdzie  kumulują    nam  się     wszystkie     wydarzenia,    ruch    turystyczny. Nie  znaczy    to,  że 
odsłaniamy  osiedla.
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Radny Tomasz  Słodkowski   wiceprzewodniczący komisji 
Na  wcześniejszych    naszych  posiedzeniach      doszliśmy    do    wniosku,  że  monitoring    i 
priorytet  patroli w sypialniach  to nie  najlepszy pomysł,  bo  ważniejsze  są  centra i  główne 
ciągi  komunikacyjne.    Doskonale    wiemy,  że      monitoring    na  Górnej    Oruni      wypycha 
przestępczość  na osiedla  sąsiednie, gdzie  monitoringu  nie ma. Może  w takich  osiedlach 
zwiększyć  patrole. 

Podinspektor  Jacek  Zagórski  zastępca  Komendanta  Miejskiego Policji w  Gdańsku 
Sezon   letni,  to  nie   napływ  ludzi  do pracy, ale  to  tylko kwestia  wybierania   rejonów, 
które  wymagają naszej większej  obecności.   Na pewno  nie odsłaniamy  dzielnic, ale     gro 
naszej  uwagi  i sił  skupia  się  w  tych miejscach,  gdzie jest    to  potrzebne  dla  wizerunku 
miasta, mieszkańców,  turystów. Prowadzone  są  bieżące  analizy. 
Mamy    również    inne    problemy  i  doświadczenia  ubiegłego    roku,  z    okresu    sprzedaży 
alkoholu  na plażach  w  tzw.  ogródkach.   Ogródki  te niestety  generowały  nasze duże siły, 
dochodziło  tam  to  burd  i  różnych  ekscesów. 
W  tym  roku nie miało   być  tych  ogródków,  ale  okazuje  się, że  umowy podpisane  są 
chyba na  3 lata. 

Mariusz  Jaskulski    Zastępca  Komendanta  Straży  Miejskiej 
W    takich   miejscach   powinien  być   monitoring    i można  tego   wymagać   od   właścicieli 
takich  miejsc – MOSiR  plus   osoby  prowadzące tam  działalność 

Radny  Sylwester  Wysocki   członek Komisji 
Faktycznie,    jakiś    obowiązek    monitorowania    należałoby    tam    wprowadzić    i  plaże 
monitorować,  od    tego  nie    uciekniemy.  Można    to  zrobić    środkami    właścicieli  i 
użytkowników  lokali  gastronomicznych  albo  środkami  gminy. Z  takim  wnioskiem  do 
Prezydenta  powinna  wystąpić policja i straż miejska. 
Gdynia  miasto mniejsze od  Gdańska wydaje  na monitoring ok. 2 mln zł  rocznie. 
Dobrym  rozwiązaniem  byłoby   wyposażenie  każdego  patrolu  w telefon komórkowy   tak 
zrobiono    na    osiedlu    Południe,  a  mieszkańcy    zostali  poinformowani    o      numerze  tej 
komórki. 

Radny   Jarosław  Gorecki   przewodniczący   Komisji 
Jest  juz  odpowiedź  na wniosek  komisji  dotyczący  zwiększenia środków  dla  policji   na 
monitoring    350  tys. z  ł  na  dofinansowanie  dodatkowych patroli policyjnych oraz  500 
tys. zł.  na  utrzymanie służby  kandydackiej  policji pełniącej  służbę prewencyjnopatrolową 
na terenie   miasta. 

Podinspektor  Jacek  Zagórski  zastępca  Komendanta  Miejskiego Policji w  Gdańsku 
Cieszymy   się z    tego  wsparcia   Komisji  i myślę, że będziemy  jeszcze   bardziej   aktywnie 
współpracować, bo jest   to  klucz  do  sukcesu. 
Służba  kandydacka jest  kosztowna, ale jest  istotnym wsparciem  dla Gdańska. 

Radny   Jarosław  Gorecki   przewodniczący   Komisji 
Środki    na  monitoring  od  przyszłego    roku    zostaną  zwiększone  do    kwoty  1,2  mln    zł 
zgodnie z     naszym   wnioskiem. Są    to jednak  cały   czas   środki niewystarczające dla   tak 
dużego  miasta i będziemy  co  roku  wnioskować  o ich zwiększenie. 

Podinspektor  Jacek  Zagórski  zastępca  Komendanta  Miejskiego Policji w  Gdańsku 
Konstrukcja  porozumienia    umożliwia  nam    w  tym  roku , kierowanie  w ramach  tych 
służb  operacyjnych.  Czyli  będą    również      policjanci  po    cywilnemu.  Również    chcemy 
reagować na  utrudnienia w  ruchu  drogowym, bo  w tej  chwili  jest   to wielki  problem w 
mieście.
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Leszek Walczak   Komendant Straży Miejskiej 
Działalność    Straży  Miejskiej  w  nocy    podyktowana  i  zależna    od    wysokości    środków 
finansowych.      W  związku  z  Euro  2012  Straż    Miejska    dąży    do  poszerzenia  swoich 
kompetencji,  chociażby w  zakresie  kodeksu  wykroczeń. 

Radny  Mariusz  Pankowski   członek Komisji 
Jak    Pan  Komendant  ocenia    prace      referatów  dzielnicowych  i  zamierza  zwiększać    ich 
liczbę? Brzeźno   jest  taką  dzielnicą, gdzie nie ma referatu straży miejskiej, ani komisariatu 
policji. Na  pewno  tam przydałaby  się  tego  rodzaju placówka. 

Leszek Walczak   Komendant Straży Miejskiej 
Na    pewno    tak,  ale    jest    to    zależne    od  środków. W    najbliższym  czasie    chcielibyśmy 
otworzyć    dwa  referaty,  kosztem    ludzi      wycofanych  z  monitoringu  i  zastąpienie        ich 
osobami  cywilnymi.. 
Pytanie – gdzie  te  referaty  byłoby najlepiej  utworzyć? Należy  tutaj  już  brać  pod  uwagę 
Euro 2012. 

Podinspektor  Jacek  Zagórski  zastępca  Komendanta  Miejskiego Policji w  Gdańsku 
Mamy   przyzwolenie  społeczne    na monitoring    i musimy    to    skutecznie   wykorzystywać. 
Ale  monitoring  nie może  być  ślepy,  musi mieć  obserwatorów i musi być   powiązany  z 
możliwością   podjęcia  szybkiej interwencji. 

Radny  Sylwester  Wysocki   członek Komisji 
Jeżeli    Panowie    Komendanci    występujecie      o    środki    do  miasta,    to    wskazujcie    na 
hierarchię  swoich potrzeb,  bo  to  wy najlepiej  wiecie,  co  w danym momencie jest  wam 
potrzebne. 

Podinspektor  Jacek  Zagórski  zastępca  Komendanta  Miejskiego Policji w  Gdańsku 
Każda impreza  jest  przez  nas   traktowana  indywidualnie w  zależności  od  generowanych 
zagrożeń. 

Radny   Jarosław  Gorecki   przewodniczący   Komisji 
Plac    Zebrań    Ludowych    czy    jest    to    zgodne    z  ustawą,  że      podczas    koncertów 
sprzedawane  jest   tam  piwo. 

Podinspektor Ryszard  Segin – Naczelnik Sekcji Prewencji KMP 
Teren  imprezy  masowej jest  wygrodzony, odgrodzony  od  punktów  sprzedaży  alkoholu. 
W  tym roku prawdopodobnie   nie  będzie  już  tej  sprzedaży. 

Podinspektor  Jacek  Zagórski  zastępca  Komendanta  Miejskiego Policji w  Gdańsku 
Myślę, że  pewne  procesy  związane  ze sprzedażą  alkoholu  np. na plaży w  tym sezonie są 
juz  nieodwracalne,  ale  my  będziemy  mówili  zdecydowane  nie. Jaki  będzie  tego    skutek 
to  nie wiemy. 

Radny   Jarosław  Gorecki   przewodniczący   Komisji 
Plan miejscowego zagospodarowania     przewiduje w    tym miejscu    również      funkcję   pod 
koncerty,  obok    pętla    autobusowa.  Teren    dobrze    skomunikowany,    idealny    pod    takie 
imprezy. 

Mariusz  Jaskulski    Zastępca  Komendanta  Straży  Miejskiej 
Zauważyliśmy, że  w  dniu rozpoczęcia i  zakończenia  Jarmarku Św. Dominika,  to problem 
z  ludźmi –  ich  samochodami, którzy mają    tam  legalne   stoiska. Czy nie warto   byłoby   się 
zastanowić, aby w dniu   otwarcia      jarmarku  i  zakończenia  ruch    samochodów na  terenie 
Starego   Miasta  odbywał  się  do  godz.  14,00  i  dopiero  po zakończeniu  imprezy o godz. 
12   w  nocy (za  wyjątkiem  mieszkańców). Takie  rozwiązanie  ułatwi  wszystkim służbom 
pracę.



7 
Mariusz  Jaskulski    Zastępca  Komendanta  Straży  Miejskiej 
To samo  dotyczy   koncertów   na Motławie   na Ołowiance    zamkniecie  ulicy Podwala 
Staromiejskiego. 

Radny   Jarosław  Gorecki   przewodniczący   Komisji 
My  jako   Komisja   możemy     wystąpić    o      rozpatrzenie możliwości    ograniczenia    ruchu 
pojazdów  w dniu   rozpoczęcia   i   zakończenia  Jarmarku i na czas  trwania  koncertów  na 
Ołowiance. 

Komisja  nie  zgłosiła  uwag  do  powyższego i przyjęła   wniosek  następującej  treści: 
Na    podstawie    uwag  zgłaszanych  przez    Policję    i  Straż  Miejską,    Komisja    Samorządu  i  Ładu 
Publicznego  wnioskuje    o    rozpatrzenie      możliwości    ograniczenia    ruchu  pojazdów    w    dniu 
rozpoczęcia  i    zakończenia  Jarmarku  Św. Dominika   w  godz.  14,00  – 2,00 w    nocy  oraz  na  czas 
koncertów  na  Ołowiance. 
Wniosek ten podyktowany  jest  zapewnieniem  bezpieczeństwa  i pomocy mieszkańcom i uczestnikom 
tych  imprez. 
Zakres  ograniczenia  ruchu  należy  uzgodnić  z Policją i Strażą Miejską w Gdańsku. 
Wniosek  Nr 106/4/2007)    został  przekazany Prezydentowi Miasta  Gdańska 

Komisja  przeprowadziła      dyskusję  na    temat      organizacji  Jarmarku    Św.Dominika. 
Wyrażono  również swoje  wątpliwości odnośnie namiotu   piwnego  na Targu   Węglowym. 
Jeśli   ten namiot  będzie  znowu  w tym  roku,  to od  organizatora  należy  wyegzekwować 
wzmocnienie  ochrony. 
Ustalono, że  wszelkie uwagi  zgłaszane  będą  do Komisji  ds. jarmarków. 

Radny  Sylwester   Wysocki  na  zakończenie    powiedział,  że    należałoby  porównać,  jak 
wpływy  miasta,  jakie    otrzymuje    od    organizatora  przekładają  się  na  koszty  jakie  ponosi 
straż miejska  i policja  na  zabezpieczenie  i interwencje. 

Państwowa  Straż   Pożarna 

Pan Kazimierz  Grubba   Komendant Miejski  Państwowej Straży Pożarnej 
Wdrożony mamy już  nowy  regulamin organizacyjny. Na  dzień   dzisiejszy przygotowujemy 
dla miasta    nowy    plan    ratowniczy   Gdańska, w    związku  z  czym angażujemy   wszystkie 
podmioty  i  instytucje  na terenie Gdańska, celem odtworzenia     i  środków. Plan   ten będzie 
gotowy    na  wrzesień  i  podlega    uzgodnieniu  z  Prezydentem    i  podpisaniu  z  jednostkami 
ochrony,    tj.  z    zakładowymi  strażami  pożarnymi:  Lotos,  Rafineria,  Stocznie  itd.  które 
funkcjonowały    i  nadal    funkcjonują.  Udział    tych    podmiotów  w    utrzymywaniu    tych 
straży    ma   wpływu    na    bezpieczeństwo miasta,  w  związku  z    tym  podpisywanie  z  nimi 
porozumienia powinno mieć   odpowiednia  oprawę. 
W kompetencji komendanta miejskiego jest  ratownictwo  drogowe,  chemiczne,  budowlane, 
przedmedyczne.  Ja,  jako    organ  jestem    jednoosobowy      odpowiedzialny  za    prowadzenie 
akcji  ratowniczej. 
Imprezy    masowe  –  powinniśmy  zastanowić    się  jak    takie  imprezy    powinny    być 
przygotowane.  W najbliższym czasie    wjedzie  do miasta  2,5  tysiąca  tirów, co związane 
jest z  otwarciem  bazy  kontenerowej,  są  remonty  dróg    to  wszystko  powoduje  duże 
uciążliwości  dla  służb  ratowniczych. Organizatorzy  imprez  powinni  zapewniać  wszystko 
zapewniać,  ale  on      w  piśmie    o    wydanie  zezwolenia  w  wpisuje,  że    my    to    jemy 
zabezpieczamy. Ale  to nie jest  tak  bo nasze  siły   i środki, tak samo policji są  dla  całego 
miasta  a nie  tylko dla tej  imprezy. Ja  swoim pracownikom nie mogę  swoim pracownikom 
płacić    nadgodzin,  muszę    dawać   wolne.  Jest    to    dość    trudny    temat  na  styku  promocji 
miasta  a  realizacji obowiązków  naszych  służb. My nie możemy  korzystać, jak policja  ze 
służb  kandydackich.
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Dlatego jest pewna  forma, aby   zaangażować   zakładowe  straże pożarne i wciągnięcia  ich 
w system  bezpieczeństwa  miasta. Jest  to 1000 ludzi, które nie jest  zaangażowane w  sposób 
właściwy  do  działań  ratowniczych. 
Centrum  Powiadamiania  Ratowniczego  (CPR)  –  nowa    ustawa    spowodowała,  że  od 
stycznia  CPR  jest  numerem  rządowym  i zawiaduje nim wojewoda . Obecnie  mamy  taki 
mały  szum komunikacyjny,  bo  telefony  z komórek trafiają  w różne  miejsca,  trochę  na 
policję,  trochę  do nas. Jeżeli mamy niezorganizowaną   formę  CPR    to  faktycznie mamy 
pewien  chaos, ale  nie zależy  to od  nas. 
Stany    sprzętowe    utrzymujemy    jak  możemy,  dziękuje    za  przekazane    nam  środki.  W 
najbliższym  czasie    kupujemy    dwa    samochody    ze    środków  miejskich    i  sprzęt    do 
ratownictwa  chemicznego. Potrzeby  nasze  są znaczne,  gdyż powoli powinna  następować 
rewitalizacja obiektów  budowlanych, albo  budowa  nowych .Wpisujemy  się     we wspólny 
temat  z policją  budowy  obiektu  w  Osowej – my jako straż zgłosimy  swoje  uwagi,  co  do 
kategorii   ulicy. Swój   wniosek zgłosimy  do   Biura  Rozwoju Gdańska,  jako  wniosek  do 
planu. 

Radny Jarosław  Gorecki   przewodniczący Komisji 
Nie  chodzi o  to, żeby w Gdańsku  nie  było  imprez, ale  powinny  być  one  bezpieczne. 
Warto  byłoby wrócić  do   tematu  bezpieczeństwa i   ratownictwa chemicznego   w jakich 
miejscach  na  terenie   miasta Gdańska  znajdują  się  niebezpieczne  środki. 
Komisja  ustaliła, że  będzie  to tematem posiedzenia Komisji w  październiku  2007r. 

Radny  Tomasz  Sowiński   wiceprzewodniczący   Komisji 
Jak  wygląda    współpraca    PSP    z  ochotniczymi    strażami  pożarnymi    są    takie      w 
Sobieszewie i Świbnie. 

Pan Kazimierz  Grubba   Komendant Miejski  Państwowej Straży Pożarnej 
To są stowarzyszenia    i   działają    same  i  ja  jako komendant nie mam żadnego   wpływu na 
organizację. Są  natomiast włączone  w krajowy, czyli działanie  ich  jest  poszerzone  o takie 
wartości  jak PSP i  nadzorowane  przez  PSP.  Zrzeszają  się  one  dobrowolnie  na zasadzie 
podpisania  porozumienia. 
OSP  w Sobieszewie  jest  bardzo  dobra  jednostką i ma ona  bardzo  dobre  zaplecze.  OSP 
w Świbnie  bardzo   zaangażowanie ludzi   ale  zaplecze jest bardzo  słabe. 
W pierwszej  kolejności  jest nam potrzebny   pojazd  do  ratownictwa  chemicznodrogowego 
i  proszę    o    wsparcie    naszej    prośby.    Inne    gminy      zakupu    takiego    dokonują    z 
Powiatowego  Funduszu Ochrony  Środowiska i Gospodarki  Wodnej. 

Komisja    po    krótkiej    dyskusji  ustaliła,    że  wystąpi    do  Prezydenta Miasta  Gdańska    z 
następującym  wnioskiem: 

Komisja  Samorządu i Ładu  Publicznego wnioskuje  o  rozpatrzenie   możliwości 
zakupu  z Powiatowego  Funduszu  Ochrony Środowiska i  Gospodarki  Wodnej  pojazdu  do 
ratownictwa  chemicznodrogowego.  Zgodnie    z  przedstawionymi  informacjami  przez 
Komendanta Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Gdańsku   taka praktyka  ma miejsce 
w innych miastach  (Wniosek Nr 106/3/2007) 

PUNKT  2 
Omówienie  spraw bieżących   wynikłych  z  korespondencji  dot. Policji, Straży 
Miejskiej i Państwowej Straży Pożarnej. 

Komisja zapoznała  się  z pismami Straży Miejskiej i  Komendy Miejskiej Policji w Gdańsku 
dotyczącymi  ich potrzeb  rzeczowych   niskonakładowych i  inwestycyjnych  – pisma te
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Komisja  prześle    do  Prezydenta Miasta  Gdańska    z  prośbą    o    rozpatrzenie  i  ujecie      w 
budżecie miasta  Gdańska. 

Przewodniczący  Komisji    Jarosław      Gorecki  w    imieniu  Komisji    podziękował 
Komendantowi Miejskiemu  Państwowej  Straży  Pożarnej, Zastępcy  Komendanta  Komendy 
Miejskiej Policji   za przybycie   i złożenie   informacji   na  temat  przygotowania  do sezonu 
letniego oraz  trudnościami z jakimi się  borykają. 
Również      złożył    podziękowania    na  ręce    Komendanta  Straży  Miejskiej  za  udzielane 
informacje    jak    również  umożliwienia  odbycia    tego  posiedzenia      w  siedzibie    Straży 
Miejskiej. 

Radny  Sylwester    Wysocki    członek  komisji    wyraził    chęć    odbycia    posiedzenia 
objazdowego   w nocnym  patrolu  policji   i Straży  Miejskiej  w sezonie letnim w okresie 
masowych imprez, w miejscach  szczególnie zagrożonych. 
Uzgodniono, że  zainteresowani  członkowie komisji  mogą  wziąć  udział  w takim patrolu, 
po    wcześniejszym    uzgodnieniu  terminu    z  Komendantem  Policji  i  Straży  Miejskiej 
Komendant  Straży  Miejskiej zaproponował   noc  z 23/24  czerwca  2007r. 

PUNKT  3 
Przyjęcie  projektów  uchwał     w    sprawie  zmian w    składach    osobowych 
stałych Komisji Rady. 

Przewodniczący Komisji  Jarosław  Gorecki  poinformował, że: 
•  Radny    Paweł    Jaworski  pismem    z  dnia  26.04.2007r.    złożył    rezygnację  z    pracy   w 

Komisji  Rewizyjnej  i    wyraził    chęć  pracy  w  Komisji  Spraw    Społecznych  i  Ochrony 
Zdrowia, 

•  Radny  Jacek    Teodorczyk  pismem  z  dnia    26.04.  2007r.  złożył    rezygnację  z  pracy  w 
Komisji Spraw Społecznych  i Ochrony Zdrowia oraz   wyraził   chęć  pracy     w Komisji 
Samorządu I Ładu  Publicznego. 

W  związku  z  powyższym    zachodzi    konieczność    przygotowania  stosownych    projektów 
uchwał , których  wnioskodawcą,    zgodnie  z kompetencjami będzie Komisja  Samorządu i 
Ładu Publicznego. 
Przewodniczący  Komisji poddał  pod  głosowanie: 
1.  Kto  z Państwa  radnych jest za przyjęciem  projektu  uchwały    w sprawie   odwołania 

radnego  Pawła  Jaworskiego   ze  składu  osobowego Komisji Rewizyjnej RMG? 
 za  5  głosów, jednogłośnie 

2.  Kto  z Państwa  radnych jest za przyjęciem  projektu  uchwały    w sprawie   odwołania 
radnego    Jacka    Teodorczyka  ze  składu    osobowego  Komisji  Spraw  Społecznych  i 
Ochrony  Zdrowia RMG? 
 za  5  głosów, jednogłośnie 

3.  Kto  z Państwa  radnych jest za przyjęciem  projektu  uchwały    w sprawie  powołania  a 
radnego    Pawła    Jaworskiego  do  składu    osobowego  Komisji  Spraw  społecznych  i 
Ochrony Zdrowia  RMG? 
 za  5  głosów, jednogłośnie 

4.  Kto  z Państwa  radnych  jest za przyjęciem  projektu   uchwały       w sprawie  powołania 
radnego    Jacka    Teodorczyka  do  składu    osobowego  Komisji  Samorządu  i  Ładu 
Publicznego RMG? 
 za  5  głosów, jednogłośnie
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Komisja  wystąpi z  wnioskiem do Przewodniczącego Rady  o wprowadzenie  w/w czterech 
projektów  uchwał  pod  obrady  sesji  w dniu 31 maja br. 

PUNKT  4 
Sprawy  bieżące,  wolne wnioski, korespondencja. 

Radny  Zdzisław    Kościelak    członek  Komisji  zwrócił  uwagę  Komendantowi Straży 
Miejskiej    na  niewystarczające  oznakowanie    dojścia    do  siedziby  od    strony    przystanku 
tramwajowego  i poprosił  o lepsze  oznakowanie. 

Komisja      dokonała   wizji    budynku    straży miejskiej,  który    został  poddany    generalnego 
remontowi  i dostosowany do potrzeb   Straży.  Komendant  wyjawił  dalsze  plany związane 
z dalszym remontem  i adaptacjami,  co zależne  będzie  od  środków finansowych. 
Komisja   wyraziła    swoje   zadowolenie z  tak  ładnego   obiektu    i warunków   pracy  kadry 
kierowniczej  jak i  strażników miejskich.. 

Na  tym posiedzenie  zakończono    godz.  16,00 

Przewodniczący Komisji 
Samorządu i Ładu Publicznego 

Jarosław  Gorecki 

Protokół sporządziła: 

Bogusława Pieklik


